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 PÖYTÄKIRJA    
   
 24.8.2021  
 
 
 
KAUPAN TOIMIALAN TULEVAISUUSSELONTEON VIRKAMIES- JA ASIANTUNTIJATYÖRYHMÄN 
KOKOUS 3/2021 
 
Aika:  10.6.2021 klo 12.05– 13.39 
 
Paikka:  Teams-kokous 
 
Osallistujat: Natalia Härkin, työ- ja elinkeinoministeriö (puheenjohtaja) 
  Lasse Mitronen, Aalto-yliopiston kauppakorkeakoulu (Arto Lindblomin tilalla) 
  Elina Närvänen, Tampereen yliopisto 
  Emil Asp, liikenne- ja viestintäministeriö 
  Pekka Sandholm, maa- ja metsätalousministeriö 
  Sofia Aspelund, oikeusministeriö 
  Anne Hautala, sosiaali- ja terveysministeriö 
  Mika Ristimäki, ympäristöministeriö (Sanna Jylhän tilalla) 
  Kari Pokkinen, Business Finland 
  Erja Nikula, työ- ja elinkeinoministeriö, kello 12.50 asti  

Anni Aitonurmi, työ- ja elinkeinoministeriö (sihteeri) 
 

Poissa:  Jarno Sukanen, kilpailu- ja kuluttajavirasto 
Tiina Oinonen, työ- ja elinkeinoministeriö 
Pertti Hämäläinen, työ- ja elinkeinoministeriö  

 
 
Asialista: 

1. Kokouksen avaaminen ja paikalla olevien toteaminen  
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 12.05. 
 

2. Asialistan hyväksyminen  
 
Hyväksyttiin asialista muutoksitta kokouksen työjärjestykseksi. 
 

3. Edellisen kokouksen 2/2021 pöytäkirjan hyväksyminen 
 
Hyväksyttiin edellisen kokouksen 2/2021 pöytäkirja muutoksitta.  
 

4. Projektin eteneminen, Natalia Härkin 
 
Natalia Härkin kävi läpi katsauksen projektin etenemisestä. Työskentely etenee kaik-
kien sisältökokonaisuuksien osalta. 
 

5. Digitalisaatio kaupan tulevaisuusselonteossa 
 
Natalia Härkin kävi läpi sisältökokonaisuuden johtopäätökset ja kehittämisehdotukset. 
Sisältökokonaisuuden valmistelussa on pohdittu ja käyty paljon keskustelua siitä, 
mitkä ovat kokonaisvaltaiset lähestymiset ja kehittämisehdotukset.  
 
Työryhmän keskustelussa nousi esille asiakaskäyttäytymisen näkökulman lisääminen 
kehittämisehdotuksiin, ja tähän liittyen pohdittiin sitä, pitäisikö TKI-rahoituksen ter-
mistä puhuttaessa laajentaa termiä operatiiviseen toimintaan tai suunnittelu-/palvelu-
toimintaan. Keskustelussa ehdotettiin myös verkkokauppaohjelmaan sisällytettävän 
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myös kivijalkakaupan puoli ja pohdittiin sitä, voitaisiinko puhua digitalisoituvasta kau-
pasta. Työryhmästä pohdittiin myös johtopäätös-termiä, tulisiko puhua ennemmin ta-
voitetilasta kuin johtopäätöksistä. 
 

6. Kuluttajakäyttäytyminen kaupan tulevaisuusselonteossa 
 
Natalia Härkin kävi läpi sisältökokonaisuuden johtopäätökset ja kehittämisehdotukset. 
 
Työryhmän keskustelussa nousivat esille ”avoin data” ja ”mydata” -termien käyttämi-
nen ja se, että tässä sisältöluvussa tarkoitus on ottaa esiin laajempi näkökulma kuin 
pelkästään mydatan näkökulma. Keskustelussa nousi myös esille, että sovitettaessa 
yhteen kaupan ja kuluttajien etuja, tulisi muistaa myös se, että koko ketju tarvitsee 
tietoa, ja tämä tieto voisi olla hyödyllistä myös hallinnossa. 
 
Mahdolliset jatkotyöstämisen kommentit pyydetään työryhmältä sähköpostitse vii-
meistään 24.6.2021, ja myös muut kuin kokouksessa esille nousseet kommentit ovat 
tervetulleita.  
 

7. Muut asiat 
 
Seuraava työryhmän kokous on tarkoitus järjestää lomien jälkeen elokuussa. 
 

8. Kokouksen päättäminen 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen ajassa 13.39. 
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